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Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselı-testülete 

 
2011. november 14-én  tartott  ülésének jegyzıkönyve 

 
Az ülésen hozott rendelet száma Tárgya 

  
  
  
  

 
 

Az ülésen hozott határozat száma Tárgya 
124/2011. (XI. 14.) A szennyvízprojekt forrásösszetételének módosításához a 

testület nem járul hozzá, a gesztor önkormányzat járjon el a 
Közútkezelınél az úthelyreállítás ügyében. 
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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

Készült: Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselı-testülete 
2011. november 14-én  tartott ülésérıl 

 
Jelen vannak: Kövér Mihály Csaba polgármester 

Antal Gábor, Gajdos István, Madarászné Mindig Erzsébet,  
Szakály Zsolt képviselık 

 
Balázs László jegyzı 

 
Lakosság részérıl: ---- 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt megnyitja. Javaslatot tesz a meghívón szereplı napirendi pont 
megtárgyalására. 
 
 
A napirendhez más javaslat nem volt, a képviselı-testület a napirendi pontot  
egyhangúlag elfogadta. 
 
 
 
N A P I R E N D : 
 
1.  KEOP Szennyvízprojekt megvalósításához szükséges forrásösszetétel meghatározása 
 Elıadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 
 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Ma délben kaptunk Vámospércsrıl a kiadott határozati 
javaslat C) pontjához egy táblázatot, melyet most kiosztottunk. A határozati javaslat negyedik 
oldalán a c) pont tehát erre változik. Így részletesebben kidolgozásra került az összeg. Az el 
nem számolható költség csökkenni fog. 
 
Gajdos István képviselı: A Víziközmő Társulat a lakossági hozzájárulások miatt jött létre? 
 
Balázs László jegyzı: Egyrészt. Másrészt pedig, hogy az ÁFA visszaigényelhetı legyen, 
valamint különféle adminisztráció lebonyolítására. 
 
Gajdos István képviselı: Az önkormányzatnak is van önrésze. 
 
Balázs László jegyzı: Igen. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: A kiépítésre kerülı szennyvíztisztító telep önrésze teljes 
mértékben az önkormányzatok költsége. 
 
Gajdos István képviselı: Az elıterjesztésben hitelrıl is szó van. 
 
Balázs László jegyzı: A hitelt a Víziközmő Társulás veszi fel. 
 
Gajdos István képviselı: Hogyan fogja ezt kifizetni a két önkormányzat? 
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Kövér Mihály Csaba polgármester: Szó szerint: még semmit nem tudunk. A mőszaki 
tartalomra kiírásra kerül a közbeszerzési eljárás. Ott majd még konkrét számok fognak 
eldılni. 

- Az úthelyreállítás kérdése még most derült ki. A közút mondta, hogy nem fogadja el a 
sávos úthelyreállítást. 

 
Balázs László jegyzı: Az állami cégeknél nagy a nyomás, hogy a Közútkezelı vonja vissza 
ezt az álláspontot. 
 
Antal Gábor képviselı: A Közútkezelınek a hozzájárulását már a kezdetekben meg kellett 
adnia. Miért nem jelezte ezt a problémát akkor? Valamint a pályázatíró sem tudta ezt? Neki 
tudnia kellett volna ezt azért, hogy minél kevesebbet fizessen a két önkormányzat! Valaki 
hibázott ebben a dologban. Nem a polgármester hibázott. A projektmenedzser sem tudta ezt a 
dolgot? 
 
Balázs László jegyzı: Az úthelyreállítás nem elszámolható költség. Ezért nincs benne a 
pályázatban. 
 
Antal Gábor képviselı: Akkor ezt tisztázni kellett volna! 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Az Unió csak az egysávos helyreállítást támogatja. A 
Közút pedig azt mondta, hogy nem elég neki a sávos felújítás. Most arról tárgyalnak a 
Közúttal, hogy ık is szálljanak be a költségekbe. 
 
Antal Gábor képviselı: Adja nyilatkozatba a Közútkezelı, hogy ı is részt vállal a 
költségekbıl. Amennyiben most jóváhagyjuk a határozati javaslatot, akkor így is marad. 
Amennyiben nem hagyjuk jóvá, akkor pedig megáll az egész pályázat. 
 
Gajdos István képviselı: Az új pályázati kiírásokban nincs benne a teljes úthelyreállítás? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: A KEOP esetén csak a sávos úthelyreállítást támogatják. 
Az új pályázati kiírásban ha benne is van, mit tudunk csinálni, még ha meg is nézzük? 
 
Gajdos István képviselı. A megvalósítás a régebben kiírt pályázatok és az új pályázatok 
esetén majdnem egyszerre lesz. Amennyiben az új pályázatoknál lehetséges a teljes 
úthelyreállítás, akkor hivatkozzunk arra, hogy itt miért nem lehet! 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: A gesztornak elmondtam, hogy egyeztessen a Közúttal. 
Az elıterjesztésben egyébként ez is szerepel. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet képviselı: Hogy lehet errıl felelısen dönteni, mikor így is nehéz 
helyzetben vagyunk? Még a munkabér jellegő dolgokat is nehezen fizetjük ki, a túlórákat és 
egyéb járandóságokat sem fizetjük ki mindig. Olyan terhet vesz az önkormányzat a nyakába, 
ami elég nagy. Mit ígért a gesztor, mit tud ebben a dologban tenni? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: A minisztériumig továbbítják a dolgot. Onnan kb. két-
három hónap alatt jön vissza válasz. A részletes megvalósíthatósági tanulmányban viszont 
kötelezı megjeleníteni a nem elszámolható költségeket is. Így szükséges a határozati 
javaslatot leadni. Októberben már tudtuk, hogy ezt a hiánypótlást meg kell csinálni. A 
Közútkezelı pedig addig nem mond semmit, míg a Minisztérium nem mond valamit. 
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Balázs László jegyzı: Amennyiben a Közútnak elég lenne a sávos útfelújítás, akkor nem 
kerülne többe a dolog. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Ez a községben két utat érint, és az összes többi úton 
sávos útfelújítás lesz. 
 
Antal Gábor képviselı: Állami útról van szó. És most újítsa fel az önkormányzat? Ez 
ízléstelen. Vámospércs most jóváhagyta így a határozati javaslatot? Mi nem fogadjuk el így. 
Nincs fedezetünk. Teljesen eladósodunk. 
 
Gajdos István képviselı: Ez tényleges költség, nem olyan, mint az ÁFA, ami 
visszaigényelhetı. 
 
Balázs László jegyzı: Amennyiben nem születik döntés a megadott határidıig, a második 
forduló nem fog nyerni. 
 
Antal Gábor képviselı: Kimondhatjuk, hogy amíg nem rendezi le a gesztor a Közútkezelıvel 
ezt a dolgot, addig nem hagyjuk jóvá a határozati javaslatot. Ez a feltétel. Amennyiben most 
így jóváhagyjuk, akkor így is marad. Mi az állami kezeléső útra hitelt vegyünk fel? 
 
Madarászné Mindig Erzsébet képviselı: Én is így gondolom. Önmagában is nagy teher egy 
útfelújítás az önkormányzatnak, nem tudjuk bevállalni. Amíg a gesztor ezt nem rendezi, addig 
nem vagyok hajlandó az önkormányzatot ilyen nagy teher elé állítani. Próbálja meg ezt a 
gesztor elintézni! Ez a költség nekünk nagyon sok lenne. 
 
Antal Gábor képviselı: Konkrétan mennyi összeg a ránk esı rész? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Huszonkétmillió forint. 
 
Antal Gábor képviselı: Ezt az összeget nem vagyunk hajlandóak felvállalni mindaddig, míg 
nem kapunk biztosítékot arra, hogy ezt nekünk nem kell kifizetni. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Megkérdezzük, mi a hiánypótlási határidı. Elıvesszük az 
önkormányzati társulási megállapodást, megnézzük, hogy ha emiatt bukik el a pályázat, akkor 
mennyit fizetünk. Amennyiben bukik a pályázat, akkor Vámospércs biztosan polgári pert 
kezdeményez. Társulási megállapodásunk van Vámospérccsel. Amennyiben bármelyik 
önkormányzat visszalép, az a másik önkormányzatnak kárt okoz. 
 
Antal Gábor képviselı: Csak akkor még nem tudtuk, hogy az állami feladatot is mi hajtsuk 
végre az út felújításával kapcsolatban. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Ez így van. Amennyiben nem vágjuk fel az utat, akkor 
nem is kellene helyreállítani. A Közútkezelınek is biztos, hogy van rá vonatkozó jogszabály, 
hogyan kell az utat helyreállítania. Az is lehet, hogy ez a jogszabály és az uniós pályázati 
kiírás egymással ellentétes. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet képviselı: Csütörtökön rendkívüli ülés lesz. Utána kell járni, 
hogy hogyan áll ez az egyeztetési folyamat. Meg kell nézni a Társulási Megállapodásban 
leírtakat is! A saját feladatainkat is örülünk, ha meg tudjuk oldani.  
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- Szeretném megkérdezni, hogy jobb helyzetben vagyunk-e az ÖNHIKI-támogatással. 
Mire lehet felhasználni? 

 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Elvileg nem kötötték feladathoz. Be kell menni a 
Kincstárhoz, utána kell járni, mit lehet ebbıl kifizetni. Nem szeretnék visszafizetni semmit 
ebbıl. Tudom, hogy milyen restanciáink vannak. Nem arról van szó, hogy szándékosan 
húzom az idıt a kifizetésükkel.  
 
Madarászné Mindig Erzsébet képviselı: Szeretném, ha ezt az évet úgy zárnánk le, hogy ezek a 
restanciák rendben legyenek! Legalább közöttünk legyen meg a bizalom, hogy a településért 
dolgozni tudjunk! 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Konkrétan élelmiszerszámlák, bér- és likviditási 
költségek, közüzemi számlák rendezésére kaptuk körülbelül az ÖNHIKI-támogatást. Pontosan 
meg fogjuk vizsgálni, nehogy vissza kelljen belıle fizetni. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet képviselı: Akkor megkérlek, hogy mielıbb járjatok utána! 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Ebben az évben tízmillió forinttal kaptunk kevesebb 
normatívát. Ez a nyolcmillió forint épphogy visszatömte ezt az összeget. Szó van arról, hogy 
az iskola átmegy a Kormányhivatal fenntartásába, de a törvényben még csak szó sincs róla. 
Nyíradonyban volt egy tájékoztató ezzel kapcsolatban. Nem minden polgármesternek kellene 
ebben az ügyben tájékozódnia? 
 
Gajdos István képviselı: Ez a tájékoztató mérvadó? Amennyiben  a parlamentben mondják el 
ezt, az mérvadó! 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Tehát a Közútkezelı saját hatáskörben nem mer 
intézkedni a költségek ügyében. A jegyzı asszony mondta, hogy a Közút saját hatáskörben 
elıírhatja a teljes helyreállítást. Ennek az egésznek az elintézése nem két nap. A pályázati 
hiánypótlás határideje viszont szőkös. Holnap már társulási tanácsülést kellene tartani, hogy 
benyújtsuk a hiánypótlást. A vámospércsi testület is ugyanazt mondta, hogy sok a 
negyvennégymillió forint, de bevállalták, hogy a hiánypótlás meglegyen. Én sem örültem, 
hogy plusz huszonkétmillió forint az úthelyreállítás. 
 
Antal Gábor képviselı: Javaslom, mondja ki a testület, hogy egyelıre nem dönt ebben az 
ügyben. A gesztor felé jelezzük, hogy az Állami Közút felé nem vagyunk hajlandók fizetni. 
Telefonon is lerendezheti a gesztor önkormányzat ezt az egészet. A polgármesterünk írja le azt 
a gesztor felé, hogy a testület ezt az összeget nem hajlandó felvállalni. Hétfı van most. 
Esetleg az utolsó napon visszatérünk erre. 
 
Balázs László jegyzı: A teljes úthelyreállítás nem elszámolható. Ez nem  jelenti azt, hogy 
nem lehet a beruházás része, de nem biztos, hogy az önkormányzatoknak kell majd kifizetni. 
 
Gajdos István képviselı: Megkérdeztem Ménes Andreát, hogy változik-e még a lakossági 
hozzájárulás mértéke. Azt mondta, ez már nem változik. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: A kettıszáztízezer forint körüli összeg fix, mert ezzel 
fognak Fundamenta szerzıdést kötni. A közbeszerzés után ez viszont változhat. 
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Madarászné Mindig Erzsébet képviselı: Nagy teher lesz a lakosságnak, nem terhelhetjük ıket 
az útfelújítás költségével is! 
 
Antal Gábor képviselı: Nekünk nem szabad ezt a költséget felvállalnunk! Javaslom, lépjen a 
gesztor, mondja ki a Közút, hogy nem kell a teljes úthelyreállítás. Van még egy pár napunk. 
Amennyiben ismét jönni kell, jövünk még egyszer, és összeülünk.  
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Tehát a Közút által elıírt teljes útfelújítás költségét 
Nyírmártonfalva képviselı-testülete nem hajlandó felvállalni. Felkéri a gesztor 
önkormányzatot, hogy sürgısen kérjen biztosítékot az Állami Közútkezelıtıl, hogy arányosan 
hozzájárul a teljespályás úthelyreállítás költségéhez. A testület döntésérıl a gesztor 
önkormányzatot írásban értesítem. 
 
Antal Gábor képviselı: Induljanak el ebben az ügyben! Amennyiben kell, jövünk még 
egyszer. Meg kell nézni a megállapodást is! Szó sem volt arról, hogy az Állami Közútkezelı 
feladatát átvegyük! 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Tehát a határozathozatalt napoljuk el, és az elıbbi általam 
megfogalmazott határozati javaslatot szavaztatom. Ki ért egyet? 
 
A képviselı-testület 4 igen szavazat, 1 tartózkodás mellett a következı határozatot hozza: 
 

124/2011. (XI. 14.) kt. ÖNKORMÁNYZATI 
HATÁROZAT: 
 
Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselı-testülete: 
 

A) Vámospércs Város Önkormányzata által megküldött, KEOP 
Szennyvízprojekt megvalósításhoz szükséges forrásösszetétel 
módosítása tárgyú elıterjesztést és határozati javaslatot nem fogadja el.  

 
B) A szennyvízhálózat megvalósításával kapcsolatos, a Közút által elıírt 

teljes útfelújítás költségét a képviselı-testület nem hajlandó felvállalni. 
Felkéri a gesztor önkormányzatot, sürgısen kérjen biztosítékot az 
Állami Közútkezelıtıl, hogy arányosan hozzájárul a teljespályás 
úthelyreállítás költségéhez.  

 
A képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy a döntésrıl a 
gesztor önkormányzatot írásban értesítse. 
 
Felelıs: Kövér Mihály Csaba polgármester 
Határidı: azonnal 

 
 
Más az ülésen nem hangzott el, a polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést berekeszti. 
 

k. m. f. 
 

 

/:Kövér Mihály Csaba:/       /:Balázs László:/ 

       polgármester         jegyzı 


